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PROTOKÓŁ 
 

ze spotkania Prezydenta Miasta Rzeszowa z mieszkańcami osiedla Drabinianka, 
które odbyło się w dniu 30 września  2013 r. 

 
 
Uczestnicy spotkania: 
  

• Prezydent Miasta Rzeszowa - Tadeusz Ferenc  

• Przewodniczący Rady Osiedla Drabinianka– Zbigniew Grabowski 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – Stanisław Sienko 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – Marek Ustrobiński 

• Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – Roman Holzer 

• Dyrektorzy wydziałów i jednostek równorzędnych Urzędu Miasta Rzeszowa  

• Radni Rady Miasta Rzeszowa 

 
Porządek spotkania: 

• Prezentacja Zastępcy Prezydenta Miasta Rzeszowa – Stanisława Sienko  dotycząca 
najważniejszych inwestycji w mieście; 

• Dyskusja, pytania dotyczące problemów osiedla. 
 

Ad.1 

Projekty planowane do realizacji współfinansowane przez Unię Europejską ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 

Techniczna 2007 - 2013 

 „Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 

Funkcjonalnego”; 

(wartość projektu: 1 573 562 zł/ kwota dofinansowania: 1 416 205 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej              

2007 – 2013  

 „Budowa systemu integrującego transport publiczny miasta Rzeszowa i okolic”; 

(wartość projektu: 415 069 189 zł / kwota dofinansowania: 311 117 157 zł) 
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 „Lublin i Rzeszów – współpraca i wykorzystanie szans rozwojowych”; 

(wartość projektu: 977 000 zł / kwota dofinansowania:  877 500 zł) 

 „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej”; 

 (wartość projektu: 1 473 199 zł / kwota dofinansowania: 1 399 539 zł) 

Projekty współfinansowane ze środków Unii Europejskiej z Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podkarpackiego 2007 -2013 

 „Poprawa infrastruktury sportowej poprzez przebudowę stadionu miejskiego                     

w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 41 500 000 zł / kwota dofinansowania: 28 317 871 zł) 

 „Poprawa infrastruktury placówek pomocy społecznej w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 4 890 459 zł / kwota dofinansowania: 2 599 480 zł) 

 „Regionalne Centrum Kształcenia Zawodowego w Zakresie Nowoczesnych 

Technologii”; 

(wartość projektu: 13 524 406 zł / kwota dofinansowania:  11 286 589 zł) 

 „Podkarpacki System e-Administracji Publicznej PSeAP”; 

(wartość projektu: 5 276 868 zł / kwota dofinansowania: 4 429 339 zł) 

 „Budowa regionalnej sieci szerokopasmowej aglomeracji rzeszowskiej ResMAN – 

Etap II”; 

(wartość projektu: 18 038 913 zł / kwota dofinansowania: 15 333 076 zł) 

 „Budowa budynku dydaktycznego Zespołu Szkół Gospodarczych w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 10 847 091 zł / kwota dofinansowania:  4 785 427 zł) 

 „Budowa drogi łączącej drogę krajową S-19 (węzeł Kielanówka) z drogą krajową nr 9 

w ciągu ul. Podkarpackiej w Rzeszowie – Etap I”; 

(wartość projektu: 31 501 877zł / kwota dofinansowania:  9 257 315 zł) 

 „Budowa drogi łączącej drogę krajową S-19 (węzeł Kielanówka) z drogą krajową nr 9 

w ciągu ul. Podkarpackiej w Rzeszowie – Etap II”; 

(wartość projektu: 5 005 754 zł / kwota dofinansowania: 3 302 501 zł) 

 „Budowa ul. Gt na odcinku od Zo do ul. Lubelskiej wraz z uzbrojeniem”; 

(wartość projektu: 3 634 484 zł / kwota dofinansowania: 2 460 950 zł) 

 „Przebudowa ul. Wieniawskiego w Rzeszowie – Etap I”; 

(wartość projektu: 3 833 147 zł / kwota dofinansowania:  2 458 651 zł) 

 „Budowa kanału ulgi dla potoku Mikośka w celu zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego terenów miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 50 678 457 zł / kwota dofinansowania: 33 659 185 zł) 

 „Rozwój usług medycznych w zakresie rehabilitacji poprzez utworzenie zakładu 

wodolecznictwa i rehabilitacji w Szpitalu Miejskim w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 3 297 404 zł / kwota dofinansowania: 2 219 433 zł) 
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 „Zabezpieczenie osuwiska przy ul. Konfederatów Barskich w Rzeszowie”; 

(wartość projektu: 670 665 zł / kwota dofinansowania: 568 769 zł) 

 „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Rzeszowie – Etap II”; 

(wartość projektu: 6 503 201 zł / kwota dofinansowania: 1 999 820 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej ILA Berlin Air Show 2010”; 

(wartość projektu: 222 599 zł / kwota dofinansowania: 69 375 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej International Paris Air Show 2009”; 

(wartość projektu: 324 427 zł / kwota dofinansowania: 160 150 zł) 

 „Promocja gospodarcza miasta Rzeszowa poprzez udział w imprezie targowo-

wystawienniczej Paris Air Show 2011”; 

(wartość projektu: 174 872 zł / kwota dofinansowania: 144 459 zł) 

 „Kompleksowa informatyzacja Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej Nr 1 w Rzeszowie, jako element Podkarpackiego Systemu Informacji 

Medycznej – PSIM”; 

(wartość projektu: 5 400 000 zł / kwota dofinansowania: 4 471 000 zł) 

 „Modernizacja sieci ciepłowniczej Rzeszowa w okresie 2007 – 2012”; 

(wartość projektu: 3 862 607 zł / kwota dofinansowania:  2 478 485 zł) 

 „Poprawa bezpieczeństwa miasta Rzeszowa w zakresie zagrożeń pożarowych, 

powodziowych i katastrof poprzez zakup sprzętu ratowniczego”; 

(wartość projektu: 2 464 130 zł / kwota dofinansowania:  967 429 zł) 

 „Promocja miasta Rzeszowa – kampania reklamowa miasta i regionu w kraju i poza 

granicami Polski”; 

(wartość projektu: 500 000 zł / kwota dofinansowania: 300 000 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego lub Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko na lata 2007 - 2013 

 „Budowa drogi krajowej łączącej obwodnicę północną miasta Rzeszowa z drogą 

ekspresową S-19 i autostradą A-4”; 

(wartość projektu: 86 356 100 zł / kwota dofinansowania: 68 111 249 zł) 

 „Rozbudowa inteligentnego systemu transportu drogowego na terenie miasta 

Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 16 004 669 zł / kwota dofinansowania: 11 737 107 zł) 

 „Porządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 12 315 162 zł / kwota dofinansowania:  5 229 011 zł) 

 „Porządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie miasta Rzeszowa –                 

etap II”; 

(wartość projektu: 737 227 zł / kwota dofinansowania:  512 003 zł) 
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 „Przebudowa sieci ciepłowniczej Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 27 743 620 zł / kwota dofinansowania: 12 480 761 zł) 

Projekty współfinansowane przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007 – 2013 

 „Szczęśliwe przedszkolaki – program wyrównywania szans w rzeszowskich 

przedszkolach”; 

(wartość projektu: 2 738 949 zł / kwota dofinansowania: 2 697 864 zł;) 

 „Nowoczesny Urzędnik – Kompetentny Urzędnik. Program szkoleniowy dla 

pracowników samorządowych Urzędu Miasta Rzeszowa”; 

(wartość projektu: 866 100 zł / kwota dofinansowania: 736 185 zł) 

 „Indywidualizacja procesu nauczania w klasach I-III rzeszowskich szkół 

podstawowych”; 

(wartość projektu: 1 923 051 zł / kwota dofinansowania: 1 923 051 zł) 

 „Podkarpacie stawia na zawodowców”; 

(wartość projektu: 9 539 623 zł / kwota dofinansowania: 8 252 666 zł) 

 „Alternatywne metody zarządzania placówkami oświatowymi w Gminie Miasto 

Rzeszów-szkolenia informatyczne dla kadry zarządzającej”; 

(wartość projektu: 97 802 zł / kwota dofinansowania:  83 131 zł) 

 „Modernistyczne metody nauczania wykorzystywane w dydaktyce – rozwój 

kompetencji informatycznych nauczycieli placówek oświatowych w Gminie Miasto 

Rzeszów” 

(wartość projektu: 97 970 zł / kwota dofinansowania: 83 275 zł) 

 „Tworzenie interaktywnej przestrzeni multimedialnej w placówkach oświatowych              

w Gminie Miasto Rzeszów”; 

(wartość projektu: 97 412 zł / kwota dofinansowania: 82 800 zł) 

 „Wzrost jakości obsługi administracyjnej placówek oświatowych w Gminie Miasto 

Rzeszów – szkolenia informatyczne dla kadry administracyjnej”; 

(wartość projektu: 96 929 zł / kwota dofinansowania:  82 390 zł) 

Wykorzystanie środków unijnych. Wartość całkowita projektów realizowanych przy 

wsparciu finansowym Unii Europejskiej to 1,1 mld złotych. Wysokość dofinansowania to 

795,6 mln złotych.   

W latach 2004 – 2006 miasto pozyskało blisko 200 mln zł, w latach 2007 – 2013 kwotę 595 

mln zł (stan na dzień 16 lipca 2013 r.)  

Środki unijne miasto wykorzystuje na:   

 Infrastrukturę drogową i komunikacyjną -  516 mln zł; 

 Infrastrukturę ochrony środowiska i zapobiegania zagrożeniom – 129 mln zł; 

 Edukację – 68 mln zł; 
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 Infrastrukturę sportową – 28 mln zł 

 Nowoczesne technologie i informatyzację – 31 mln zł; 

 Promocję, kulturę i turystykę – 13 mln zł; 

 Infrastrukturę ochrony zdrowia, pomoc społeczna – 7 mln zł 

Liczba przedsięwzięć dofinansowanych ze źródeł Unii Europejskiej to 248 projektów na 

wartość 1,1 mld złotych, których dofinansowanie wyniosło 795,6 mln zł tj. 67%.  

 
 
Ad. 2 
 
Pytanie:  Jak wygląda zadłużenie miasta? Jakie jest ono średnio na mieszkańca?  
Odpowiedź Prezydenta: Sytuacja finansowa miasta jest stabilna. Budżet miasta to 1mld 200 
mln zł. Fakt, iż miasto jest zadłużone wynika głównie z możliwości jakie dają środki 
zewnętrzne. Póki będzie można uzyskiwać unijne dofinansowania to będziemy się zadłużać, 
bo pieniądze trzeba brać póki są.   
 
Pytanie:  

1) ul. Jazowa – trzeba ją poszerzyć bo jest trudno przejezdna; 
2) Na osiedlu musza powstać plany zagospodarowania przestrzennego, jest to 

konieczne, żeby nie powstawały konflikty sąsiedzkie. Wiele razy zdarza się, że 
pomiędzy domami budowany jest blok właśnie dlatego, że nie ma planów.    

Odpowiedź Prezydenta:  
Ad. 2 
Miasto Rzeszów w niewielkim stopniu objęty jest planami zagospodarowania 
przestrzennego, należy przygotowywać je tam gdzie jest to niezbędne. Należy również robić 
je ostrożnie, gdyż gdy on już powstanie to nie możliwości odstępstwa od niego.  
Ad. 1 
Będziemy remontować drogi po kolei.  Skończyliśmy ul. Strażacką i będziemy remontować 
kolejne ulice na osiedlu.   
 
Pytanie: ul. Miła – planowana jest rozbudowa ulicy. Przystanek autobusowy po poszerzeniu 
będzie podchodził pod same okna domu. Nikt z mieszkańcami nie rozmawia, nikt nie odnosi 
się do uwag wniesionych do projektu.     
Odpowiedź Prezydenta: Będziemy robić ulice Miłą. Ulice budujemy dla państwa. Ulice trzeba 
poszerzać. 
 
Pytanie: ul. Jazowa – ulice trzeba rozbudować i oświetlić. Obiecywano nam, że do końca 
2013 r. pojawi się kanalizacja i oświetlenie. I tak jest od 3 lat. Ponadto ulica jest 
nieodśnieżana.  
Odpowiedź Prezydenta : W kolejności będziemy robić ul. Miłą, ul. kardynała Karola Wojtyły i 
część ul. Strażackiej od strony ul. Sikorskiego. Wpisujemy tą ulicę jako propozycję do 
budżetu.   
Odpowiedź Dyrektor WI - Urszula Kukulska: Wykonaliśmy odwodnienie ul. Strażackiej i 
bocznej ul. Strażackiej. Przygotowujemy się do realizacji odwodnienia ulic: Gościnnej, 
Makuszyńskiego, Koło i okolic ul. Jazowej.  
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Odpowiedź dyrektor MZD – Piotr Magdoń:   Żeby  wykonać oświetlenie ulicy musimy 
zlokalizować słupy na państwa działkach. Dlatego też potrzebujemy Państwa zgód na wejście 
w teren.   
Odpowiedź Prezydenta: Proszę dyrektora Tarnowskiego na przejście po domach i zebranie 
zgód na wejście w teren.  Przyjmujemy do inwestycję do budżetu.  
 
Pytanie: W mieście Rzeszowie kształci się wiele młodzieży. Jednak zauważyć można, że 
zatrudnienie trudno znaleźć jest osobom z wyższym i humanistycznym wykształceniem. 
Powstają miejsca pracy głównie w przemyśle. Jedynym wyjściem jest wyjazd z Rzeszowa. 
Trzeba pomóc młodym ludziom w otwieraniu własnego biznesu.  
Odpowiedź Prezydenta: W mieście powstają nowe hotelem szkoły i szpitale. Przyjmuje się 
do pracy nowych nauczycieli. W 2014 r. chcemy uruchomić wydział lekarski. Natomiast 
uruchamianie biznesu to sprawy indywidualne. My możemy pomóc pomagając w 
formalnościach, natomiast inicjatywa zależy od jednostki.   
 
Pytanie: Naprzeciwko ul. Jazowej jest droga, gdzie podczas robót stają tam maszyny, 
Przydałoby się zrobić nawierzchnie tak żeby nie na ul. Strażacką nie wywozić błota.  
Odpowiedź Prezydenta:  Proszę dyrektora Magdonia o utwardzenie drogi.  
 
Pytanie: ul. Koło – czy ulica będzie przebudowana na całej długości czy tylko do kościoła?  
Odpowiedź Prezydenta : Zależy nam żeby zrobić ul. Podmiejską i chodnik do końca. Jeśli 
teren jest miejski do końca to bezwzględnie wnioskuję o jej zrobienie.  
 
Pytanie: Trzeba wykonać kanalizację bocznej ul. Strażackiej.  
Odpowiedź Dyrektor WI - Urszula Kukulska: W miesiącu październiku będzie ogłoszenia na 
wykonawcę tej inwestycji z wykonaniem na 2014 r.  
 
Pytanie: Na terenach miejskich koło kościoła nie jest koszona trawa. Trzeba dozownic do 
Zarządu Zieleni, żeby przyjechali i wykosili.   
 
Pytanie: Trzeba wykonać kanalizację deszczową w rejonie ul. Gościnnej i Kwiatkowskiego w 
okolicach budowanych nowych budynków wielorodzinnych za sklepem Centrum.  
Odpowiedź Dyrektor WI - Urszula Kukulska: Inwestycja jest do realizacji w przyszłym roku.  
 
Pytanie: ul. Strażacka – wykonano roboty związane z przebudową ulicy, jednak na 
przystanku ławeczki są zniszczone, wbito je w grunt w taki sposób że trudno z niej skorzystać. 
Przydałoby się zadaszyć przystanek. 
Odpowiedź  dyrektor ZTM – Łukasz Dziągwa: Roboty na ulicy dopiero się zakończyły. 
Przystanek zostanie  poprawiony.   
  
Pytanie: Zmieniono nam kursy autobusów, W soboty i niedziele w ogóle nie można dostać 
się do kościoła, ani nigdzie dojechać. Tymi autobusami po prostu nie da się jeździć! Rozkłady 
są złe dla mieszkańców , a od października znowu jest nowy, w którym nie uwzględniono 
naszych próśb.  
Odpowiedź Prezydenta:  Proszę dyr. Dziągwę, żeby zmienił rozkłady i przywrócił kursy.  
 
Pytanie: Prosimy o zrobienie drogi obok kortów. Na łuku drogi jest bardzo ciężko wyjechać. 
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Odpowiedź Prezydenta: Droga jest dobra. Trzeba się zająć pilniejszymi odcinkami ulic.  
 
Pytanie: Zwróciłem się do miasta o wykup drogi prywatnej. Dostałem odpowiedź, że nie ma 
na tym obszarze planu szczegółowego więc wykupu terenu nie będzie.  
Odpowiedź  dyrektor BGM – Grzegorz Tarnowski: Żeby wykupić nieruchomość musi być 
plan zagospodarowania przestrzennego, bądź Miejski Zarząd Dróg musi zgłosić cel publiczny.  
 
Pytanie: Co dzieje się w sprawie ul. Uroczej?  
Odpowiedź: Ulica jest w trakcie projektowania i będziemy ja budować. 
 
Pytanie: Jedne z deweloperów planuje budowę bloku na działce 16 arowej, gdzie dookoła są 
domki jednorodzinne. Jak to jest możliwe? 
Odpowiedź dyrektor AR – Andrzej Skotnicki: W przypadku gdy brak jest planu 
zagospodarowania przestrzennego deweloper może wnosić o wydanie zezwolenia na 
budowę dowolnego budynku. Jeśli wniosek jest poprawny urząd nie może odmówić na 
wydanie decyzji na budowę ze względu na rodzaj zabudowy.  
 
Pytanie: Przy budynku na ul. Jazowej 67 ustawione są kontenery do selektywnej zbiórki 
odpadów. Do kontenerów wrzucane są inne odpady, dookoła panuje bałagan.   
Odpowiedź: Są to incydentalne zdarzenia. Teren zostanie uprzątnięty.   
 
Pytanie: Co się dzieje w zakresie oczyszczania zalewu? 
Odpowiedź: Mamy obiecane w ministerstwie, że w przyszłym roku będą pieniądze na 
odmulanie. Prowadzimy bardzo intensywne rozmowy w tej sprawie.  
 
Pytanie: ul. Jazowa – czy jest obowiązek koszenia traw przez właścicieli posesji? 
Odpowiedź: Straż  Miejska podejmie działania i  w razie konieczności będzie zwracała uwagę 
właścicielom posesji o konieczności wykoszenia trawy.  
Odpowiedź dyrektor ZZM – Aleksandra Wąsowicz-Duch: Działki miejskie koszone są raz w 
miesiącu, natomiast pasy  przy drogach częściej.  
 
Pytanie: Czy do urzędu wpłynął wniosek o przejęcie ul. Sympatycznej od dewelopera?  
Odpowiedź dyrektor BGM – Grzegorz Tarnowski: Tak, taki wniosek wpłynął. Trwają 
rozmowy z deweloperem o nieodpłatne przejęcie drogi na własność gminy. 
 
Pytanie: Wnioskowaliśmy o połączenie ul. Jazowej z ul. Sikorskiego. Co dzieje się w tym 
temacie? 
Odpowiedź Prezydenta: Proszę dyrektora Magdonia o rozeznanie sprawy. 
 
 
Pytanie: Ul. Strażacka –  kiedy będą kontynuowane prace związane z remontem części ulicy 
od strony ul. Sikorskiego? I czy drogą będzie podniesiona? Bo już w tej chwili ciężko jest 
mieszkańcom wyjeżdżać z posesji. 
Odpowiedź: W chwili obecnej czekamy na pozwolenie na budowę. Jeśli uda nam się uzyskać 
je do końca bieżącego roku, to realnym czasem realizacji inwestycji będzie połowa 2014 r.  
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Pytanie:  
1) Czy w okolicach ul. Strażackiej przy wjeździe z ul. Sikorskiego za sklepem z dywanami 

planowana jest budowa sklepu wielko powierzchniowego? 
2) Prosimy o wzmocnienie patroli na placach zabaw. Bardzo często zdarza się, że 

wieczorami siedzi tam młodzież, pije alkohol i niszczy ławki.  
Odpowiedź Prezydenta:  
Ad. 2  
Nie ma możliwości zabezpieczyć wszystkich miejsc na osiedlu.  Straż Miejska liczy 50 osób i 
nie ma możliwości żeby place były pilnowane 24 godziny na dobę.  
 
Pytanie:  

1) Trzeba oświetlić promenadę na żwirowni i tamtejszy plac zabaw.  
2) Czy można by było ustawić ławeczki od ul. Grabskiego w kierunku do alei 

Powstańców Warszawy?  
Odpowiedź dyrektor ZZM – Aleksandra Wąsowicz-Duch:  
Ad. 1  
Oświetlenie tego terenu jest zaprojektowane i wpisane w wieloletnią prognozę finansową. 
Będziemy budować je etapami.  
 
Pytanie: Czy jest możliwość modernizacji boiska przy ul. Siennej?  Chodzi głównie o 
podniesienie ogrodzenia, żeby piłki nie wpadały na sąsiadujące posesje.  
 
Pytanie: ul. Strażacka stała się „autostradą” kierowcy jeżdżą szybko. Trzeba postawić progi 
zwalniające.  
Odpowiedź: Zostanie dokonany przegląd oznakowania na ulicy. Część mieszkańców nie 
zgadza się na próg.   
 
Pytanie: Prosimy o wybudowanie parkingu przy ul. Koło. 
Odpowiedź: Znamy sprawę. Parking będzie zrobiony. Sprawa jest w toku.  
 
 
 
          Protokołowała: 
                Małgorzata Lisowicz 
 
 
 
 
 
 

 


